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I. Inleiding 

 

De tijd, die Louis LeRoy zo hoog in het vaandel heeft staan, werkt en is in de gebieden 

duidelijk waarneembaar. Dit wordt voor eenieder duidelijk, die de LeRoy-wandeling 

onderneemt.  

De vallende bladeren bedekken de bodem, de bomen worden steeds hoger, in het Wilgenbos 

vallen de afgeleefde wilgen om en worden vervangen door kastanjes, esdoorns en Bamboe. 

Paden verdwijnen, groeien dicht en worden weer opengeknipt en voorzien van een nieuwe 

schelpen of steenslag laag. Nieuwe activiteiten worden opgepakt en oude blijven liggen en 

verworden tot historie en ruïne. Ook dit gebeurt in de tijd. 

 

Covid leek een beetje uit beeld te raken, waardoor een aantal activiteiten weer opgepakt kon 

worden. Daar hebben we enthousiast gebruik van gemaakt 

II. Activiteiten   

A. Externe contacten 
 

1) Buitenland 
De Belgen van de Katholieke Universiteit uit Leuven, die in 2020 een bezoek kwamen brengen 

meldden zich weer, werden rondgeleid en kondigden aan, dat ze vaker zullen langs komen om in het 

archief te duiken. Het waren een professor, een promovendus en een aantal studenten. De 

bedoeling is om een doctoraal scriptie te schrijven. 

En inderdaad: 

➢ Ze kwamen voor het eindfeest van 50 jaar Lewenborg, 25 jaar wijkkrant en de aftrap van 50 

jaar LeRoy-gebied en interviewden een aantal bewoners voor hun onderzoek 

➢ Doken het archief en constateerden, dat het heel veel was. 

➢ Daarom namen ze vier dozen met materiaal mee met de belofte om het te digitaliseren en 

beide entiteiten daarna te retourneren 

2) Binnenland 

• Gemeente Groningen 

De gemeente en het bestuur van de stichting zijn al een aantal jaren in gesprek over fine-

tuning van het convenant door er werkafspraken aan toe te voegen. Ook maakt de gemeente 

zich zorgen over het verlies aan bestuursleden, waardoor het bestuur minder slagvaardig 

wordt. Voorstel is om de wijkvernieuwing te gebruiken om vrijwilligers en bestuursleden te 

werven door middel van een marketing campagne: “ het verhaal van het LeRoy-gebied in 

Lewenborg” De constatering, dat de helft van de Lewenborgers niet weet, dat er in de wijk 

een LeRoy-gebied is geeft te denken. Dit kan beter ondanks het maandelijkse artikel in de 

wijkkrant, de maandelijkse nieuwsbrief naar 198 email-adressen, de facebook pagina en de 



website. Besloten wordt om een communicatiedeskundige in te huren voor die campagne, die 

dan meteen een aanloopt naar het 50 jaar LeRoy kan zijn. 

De gesprekken over de fine-tuning van het convenant liepen uiteindelijk stuk 

 

• Rondleidingen 

In het kader van het scheppen van een “Verhaal van het Leroy-gebied” is onze begeleider 

rondgeleid om een goed idee te krijgen waarover dat verhaal zou moeten gaan. 

De eco-hoveniers werden op 12 oktober en 30 november rondgeleid in het kader van hun 

opleiding. Deze hoveniers komen uit het hele land 

• Stichting Tijd 

 

Gevolgd op Facebook, maar verder geen contact. In juni gevraagd om raad en daad, maar 

hadden geen tijd, misschien na de zomervakantie.  

Uiteindelijk bleek op 31 oktober, dat er een nieuw bestuur in de steigers was gehesen met een 

grote rol voor rob hendriks daarin. Zijn methode bleek te gaan via de warme contacten, iets 

waar wij nu over denken. Alleen je moet ze wel hebben natuurlijk. Als voorschot op het boek 

over Louis was er een bloemlezing van koloms, die louis geschreven had voor een architecten 

blad. Dit meteen aangeschaft. 

   

• Swaoistee 

 

Contact opnieuw gelegd vanwege de kabouterspeurtocht. En passant tevens de speelmiddagen 

op de werf in ere hersteld met de aantekening, dat de verbouwing eerst afgerond moet zijn om 

gevaar voor de peuters te voorkomen. 

 

• Bezoekers van het openbare gedeelte van de maandelijkse 

vergadering 

 
We hebben nogal wat keren digitaal vergaderd, dan is er geen inloop. Maar ook  de 

vergaderingen in het LeRoy-huis werden vaak niet bezocht. Maar toch konden we 2 personen 

verwelkomen. Van deze ontmoetingen doen we even verderop verslag, omdat het niet de 

doorsnee bewoners waren, die we andere jaren binnen zagen waaien.. 

 

B. Vergaderingen met bewoners 
 

• Incidentele acties 

o René van wesel kwam mee praten en stelde voor om de bosgeest (de met 

kettingzaag bewerkte abeel in de appelhof), die door 3 zwammen was geveld 

weer overeind te zetten. 

o Ook wil hij de poort naar de eco-kathedraal laten repareren door de 

constructeur (william) 

o Niena wuijster kwam langs met een verzoek om het LeRoyhuis te mogen 

gebruiken voor therapie sessies. Het bestuur ging voorzichtig akkoord: kieken 

wat ut wordt. 



o Op 13 oktober werd het eindfeest 50jLWB, 25 jaar wijkkrant en de start van 

50jLR gevierd met een gezellig avond, presentaties en dansmuziek. De LR-

presentatie werd goed ontvangen door de aanwezige zilveren golf, maar leidde 

niet tot een tsunami aan vrijwilligers. 

o Op 18 oktober kwam een delegatie uit Hoogezand zich op de hoogte stellen 

hoe het LR hier tot stand was gekomen. Helaas hadden de bewoners afgehaakt, 

zodat de professionals overbleven, 

o Patrijspoort 88 kreeg een nieuw bewoner, die geïnteresseerd is en ook in de 2e 

zaerdag app-groep is opgenomen. 

 

C. Bestuursperikelen 
 

Het bestuur worstelde met de vraag hoe de aansprakelijkheid verdeeld zou moeten worden tussen 

gemeente en bestuur. Een moment leek het voordelig om een vereniging met volledige 

rechtsbevoegdheid op te richten. Dan zou het de vereniging aansprakelijk zijn en het privé-vermogen 

van bestuurders buiten schot blijven. Het bestuur besloot eerst voor een overgang en toen toch weer 

tegen die overgang. Er werd onvoorziene consequenties gevreesd, zodat men koos voor het bekende 

kwaad. 

 

 

III. PR 

 

3) De Wijkkrant 
 

Iedere editie werd een artikel over Leroy geplaatst, zodat Lewenborg weer op de hoogte was.. 

 

4) De Randborden 
 

Er is een nieuw ontwerp gemaakt aangepast aan de gewijzigde situatie. Deze vernieuwde 

borden zijn inmiddels in hun frame geplaatst. Maar 1 bord is ontvreemd, 1 bord is een gat 

ingeblazen met vuurwerk.  En het bleek, dat op 1 plek (bij de ingang van het gebied vanaf de 

noorddijkerweg) een bord nog ontbrak, dat moet nog ingevoegd worden. 

 

5) De Folder 
 

Nieuwe productie: inclusief de nieuwe Salamanderpoel. Ook is nu de gerealiseerde fruittuin 

opgenomen, die ingericht werd als compensatie voor het verloren gebied door de bouw van 

Atlantis. 

 

6) De nieuwsbrief 
 

Ronde de eerste van de maand wordt een nieuwsbrief verzonden aan 198 geïnteresseerden 

met daarin de laatste nieuwtjes, info over de open dag (de 2e zaterdag in de maand) en wat 

dies meer zij. Nu we dat met behulp van de Mailchimp doen zien we, dat 40% de meel ook 



opent en dat schijnt voor een nieuwsbrief vrij hoog te zijn. In de nieuwsbrief van december 

hebben we de geadresseerden gevraagd om JA te antwoorden als ze de brief willen blijven 

ontvangen. Tot nu toe staat de teller op 57. 

 

7) De website 
 

De website: www.leroy-groningen.nl werd in het voorjaar uitbesteed aan een professionele 

websitebouwer. De nieuwe site ging op 1 oktober de lucht in, waarna er natuurlijk nog heel 

wat werk verzet moest worden. Ik zou zeggen kijk er maar eens naar. 

 

 

8) LeRoy-huis 
 

2 aspecten lichten we eruit: 

o Open dag 

 

Iedere tweede zaterdag van de maand werd gestart met het houden van een open dag. De 

bedoeling hiervan is dat het LeRoy-huis open staat en bemand is zodat bewoners kunnen 

binnenlopen voor een praatje en een kop koffie. Ook kan er dan gewerkt worden in het 

gebied. Zo zijn er weer de nodige Berenklauwen gestoken en Bramenwortels uitgegraven. 

Ook is er dit jaar veel grit gereden. 

Voor deze 2e zaterdag is nu een appgroep opgericht met als doel het contact van de 

vrijwilligers, die regelmatig aanwezig zijn te verbeteren. De secretaris treedt terug en draagt 

het stokje over aan rene van wezel, die dit project in de lucht zal houden. Inmiddels heeft deze 

app-groep 16 deelnemers, waarvan er gemiddeld 5 op komen dagen. 

 

• Verhuur 

Dat is in 2022 weer voorzichtig opgestart nu corona wat naar de achtergrond is verdwenen. 

Maar we blijven waakzaam, het is nog niet weg. 

 

9) Facebook 
 

Het blijkt veel gemakkelijker om berichten en foto's te plaatsen op Facebook, waarbij ook 

bekeken kan worden wat voor bereik een bericht heeft welk reacties bezoekers geven en 

hoeveel mensen LeRoy-nieuws volgen, zodat we dit medium in 2017 vaker zijn gaan 

gebruiken. Stand nu 611 volgers, waarvan73% vrouw en 27% man. 

De nieuwe website haalt zijn nieuws dan ook uitsluitend hiervandaan 

De activiteiten van de stichting op Facebook worden ook door de website van Lewenborg 

gepubliceerd: https://lewenborg.info/stichting-leroy/ 

 

 

IV. Het Groen 

 

Een overzicht van incidentele activiteiten in het LeRoy-gebied: 

http://www.leroy-groningen.nl/


 

A. Natuurwerkdag 
Er werd op de website van Landschapsbeheer Groningen (waarmee we samen deze dag 

organiseren) een project gedefinieerd, waardoor een gezin uit winschoten (vader, moeder, drie 

kinderen) en een inwoonster van de oosterpoort acte de presence gaven. Zo’n 25 planten: 

vlinderstruiken, bessenstruiken, frambozen, appel- en pruimenbomen werden de grond in 

gebracht, die vrijgekomen was, doordat de woningbouw vereniging Nijestee in overleg met de 

bewoners de erfscheidingen terug bracht tot de kadastergrens. Dat leverde 200 m2 heroverde 

LeRoy-grond op, die op deze wijze opnieuw ingericht wordt. 

 

 

B. TKP-vrijwilligers 
Deze personeelsleden van TKP krijgen een dag van hun werkgever om vrijwilligers werk te verrichten. 

Dit deden ze in het pinetum, waar ze 5 wilgen knotten. Onderwijl vertelde rex honderduit over de 

bijzondere coniferen in zijn project. De deelnemers werden zo enthousiast, dat ze het jaarlijks willen 

uitvoeren. 

 

C. De Kikkerspeurtocht 
 

Afgelast 

 

D. Baggeren van de vijvers 
 

Dit vond plaats in het begin van het jaar. Pikant detail was, dat de werkzaamheden de overstort van 

het riool blokkeerde, waardoor het peil van de vijver 1 m hoger werd en de paden rondom niet meer 

begaanbaar waren. Dat werd snel opgelost. 

 

 

E. Lentekriebels  
 

In eerste instantie werden ook die afgelast, maar in september hebben we de herfstkriebels 

uitgevoerd. 

 

F. Snoeicursus 
 

In oktober werd een fruitboomsnoeicursus georganiseerd, waarbij bas schooneboom 

deskundig uitleg gaf en voordeed op welke wijze de handelingen uitgevoerd dienden te 

worden. 

 



 
 

Ook werden allerhande onbekend fruitrassen getoond ter leringh ende vermaeck. 

 
 



G. Berenklauwen 
Het wilgenbos en de strook langs de Loefzijde bleken te voldoen aan de wet van de tuinier: 

 1 jaar zaad 7 jaar kwaad.  

Er moest dus nog flink gestoken worden. 

 

H. Kappen 
 

➢ De geschouwde es van 2021 werd dan op 11 oktober gesnoeid, waarbij een aantal 

vrijwilligers van de zaterdag groep meehielp door de takken naar de versnipperaar te 

slepen over een smal paadje. Door de structuur van het gebied stond de snipperaar 500 

m ver: kon niet dichterbij. 

➢ Aansluitend werd de treurwilg achter patrijspoort wat ingekort, zodat de droogmolen 

weer rustig kon draaien. 

➢ In september kwamen 5 wimpel-dames op hoge poten eisen, dat er 5 sparren gekapt 

zouden worden. Het was een verzoek, dat het bestuur al 5 jaar voor zich uitschoof 

omdat het bestuur niet zag, dat er iets met die bomen niet in orde was. Bijkomende 

argumenten werden nu aangevoerd: ze wilden zonnepanelen op het dak en vanwege 

die bomen zou er schaduwaanpassingen moeten komen hetgeen ze op kosten ozu 

jagen. Om het dan nu maar aan deskundigen het finale oordeel te laten besloot het 

bestuur om voor die 5 kapvergunning aan te vragen. Wie schetst onze verbazing toen 

die vergunning binnen 2 weken verleend werd. Echter er kwam bezwaar waarop de 

gemeente de vergunning weer introk met de belofte in mei 2023 opnieuw de zaak te 

bekijken. 

 

V. Projecten 

 

A. Pinetum 
 

Lidmaatschap Nederlandse dendrologen vereniging. 

 

De collectie coniferen van het Pinetum is in 2022 behoorlijk uitgebreid 

mede door het aankopen van bijzondere en zeldzame species in 

Hongarije, bij Low Gardens in Wernhout en bij Böhle in Westerstede-

Duitsland. Het aantal soorten coniferen is nu toereikend om een erkenning 

met twee sterren te krijgen van de Nederlandse dendrologen vereniging. 

Pinetum-Quatrebras zal dan  worden vermeld in de gids voor Nederlandse 

en Vlaamse Arboreta hetgeen ongetwijfeld ook meer bezoekers gaat 

genereren en enige status in de bomenwereld. Andere voorwaarden zijn 

dat er een website is met een plattegrond daarin. De namen van de 



collectie in het Latijn en het Nederlands worden vermeld en een aantal  

rondleidingen worden verzorgd. 

In de loop van januari als aan alle voorwaarden is voldaan zal een 

aanvrage worden ingediend. 

 

De vijver. 

 

 
 

De Roer-Wimpel vijver geeft het Pinetum een extra dimensie. Het is 

belangrijk dat er vanaf het looppad meerdere doorkijkjes naar de vijver 

blijven, daarom zijn er dit jaar enkele bomen gekapt om de integratie 

tussen de tuin en de vijver te behouden. 

 

Samenwerkingsverband 

 

Onlangs hebben we een rondleiding in de Laarman tuin van de Hortus in 

Haren gehad. Hierbij ook aanwezig vertegenwoordigers van  de 

Arboretums  Oostereng in Wageningen ,  Birkhoven bij Amersfoort, 

Willies Eschtoene in Borger ( mijn broertje), het Henri Dunantpark in 

Groningen en het Pinetum Quatrebras in Groningen. We hebben 

afgesproken te gaan samenwerken op het gebied van inkoop, informatie 

uitwisseling en eventuele tripjes. 

 

 

 



De haag 

 

Regelmatig gaan we de haag bij de stadsweg vroegtijdig, voordat de 

gemeente komt knippen. Dit omdat de haag dan te hoog wordt en er 

gevaarlijke verkeer situaties ontstaan bij de aansluiting van de stadsweg 

naar de Wimpel. We zouden heel graag zien dat de haag geen twee maar 

drie keer per jaar wordt gesnoeid. 

 
 

 

 

Wilgen snoeien 

 

Onlangs zijn vijf mensen van het TKP pensioenfonds langs geweest om 

ons te helpen met het snoeien van de wilgen in het Pinetum. Het 

enthousiasme was groot. De groep is vast van plan ons in 2023 weer mee 

te helpen. 



 
 

 

 

Doortrekken looppad naar de flonder. 

 

We hadden graag het centrale looppad door het Pinetum tot aan de flonder 

doorgetrokken.  

Milena wees ons erop dat er regelmatig een ijsvogeltje op de tak achter de 

flonder zit. Werkzaamheden zijn daarom voorlopig stilgezet. Het hout 

voor volledig herstel van de flonder ligt klaar, we zullen dit in 2023 

oppakken samen met Jeffrey. We hebben ook een plan ingediend bij de 

gemeente om het Pinetum pad door te trekken naar het bevrijdingsbos, dit 

stuit echter nog op bezwaren, omdat het weiland waar we dan gebruik van 

willen maken nog verhuurd is aan paardeman Hendriks. 

 

Droogte 

 

De droogte van de laatste drie jaar slaat genadeloos toe bij de sparren zeg 

maar kerstbomen, waar overigens 50 soorten van zijn in de wereld. 

Vooral op zandgronden is de uitval aanzienlijk. Door droogte kan de spar 

onvoldoende afweer ontwikkelen in de vorm van hars. De letterzetter tast 

de boom dan vervolgens aan en valt dan na enkele jaren om. In het 

Nanninga bos bij Zevenhuizen is het heel erg, Groninger Landschap heeft 

al meerdere jaren het gebied afgezet en onberoerd gelaten en je ziet nu 

heel veel mossen opkomen en gezonde regeneratie van jonge sparren. 



 

Het bankje van Ciska 

 

Ciska is een zeer gewaardeerde medewerkster in het Pinetum en vroeg om 

een bankje, deze is begin dit jaar geplaatst. 

 

A1 De Stadswegtuin 

 

In de Stadswegtuin staan twee bankjes. Er zijn wat contacten gelegd om 

een van deze bankjes te bekleden in Gaudi stijl je weet wel met porselein 

scherven. Het project is in voorbereiding en zal dan worden uitgevoerd 

door de lagere school in Lewenborg, wij hebben alle medewerking 

toegezegd. 

 

Schoonmaak 

 

In de loop van 2022 kwam er op diverse plekken kweek op. Vijf percelen 

zijn met de greep schoongemaakt. Toch weer een klusje van 20 uur, geeft 

niks ziet er nu weer piekfijn uit. 

 

Opruiming fruitbomen 

 

We vonden fruitbomen te groot worden in de Stadswegtuin, daarom zijn 

ze overgedragen aan Renee die ze vervolgens heeft geplant in het Le Roy 

gebied bij het Want. 

 

Het pareltje langs de stadsweg. 

 

Onlangs gaf het bestuur van Le Roy deze kwalificatie aan deze tuin. Dit 

hebben we zeer gewaardeerd. De Stadswegtuin is volledig op gevoel 

aangelegd en de volgende tekst hoort hierbij. 

In de stadswegtuin vind je geen rechte lijnen, vlak land is voorzien van 

golvende vormen en gebogen lijnen. Stenen zijn gecombineerd met water, 

stukken grond met volledige zon afgewisseld met schaduw, begroeide 

oppervlakten  gecombineerd met betegelde stukken, bloeiende planten samen 

met kegeldragers en bodembedekkers om de grond te beschermen tegen 

erosie. Door met deze elementen te spelen krijg je een natuurlijke en rust 

uitstralende werking. De tuin is op gevoel en intuïtie aangelegd, mogelijk 

ingegeven door Hans en Philip die hier in het verleden menig uurtje met veel 



plezier hebben gewerkt

. 

 

Het gevoel 

Wat een hoop werk zeggen sommige mensen. Nee denk ik dan ben gelukkig 

om hier bezig te zijn. Het geluk te voelen de natuur in je handen te hebben en 

er zoveel voor terug te krijgen. Nooit is er het gevoel van het moeten en altijd is 

er de voldoening van de natuur die zoveel teruggeeft. Elke dag weer anders, 

elke dag de schoonheid zien en nooit is er verveling. Rex. 

Gerrit 

Voor mij een echte held. De manier waarop het 50 jarig jubileum van Le Roy nu 

weer van de grond komt is toch super. Er was een moment dat heel veel 

mensen een Auracaria wilden molesteren in de Stadswegtuin. Gerrit bleef toen 

achter me staan en accepteerde de kap niet. Philip had het boompje 

opgekweekt uit zaad dat vrienden hadden meegenomen uit Chili. De kap ging 

niet door en dan blijft toch de mateloze waardering voor deze man wat een 

held. 



 

 

B. het Circuit  
 

De ontvreemde touwenbrug werd dit jaar in ere hersteld en bleef zowaar 2 maanden intact. 

Daarna werd uiteraard 1 leuning ontvreemd en de andere enigszins in gesneden, nu nog niet 

gevaarlijk, maar op termijn moet die vervangen worden. Twee meisjes van ± 10 lieten ff zien, 

dat met 1 leuning de sloot ook overgestoken worden.  

In het kader van de bestuursaansprakelijkheid werd een inspectie aangevraagd bij een bureau. 

Dit gaf niet thuis: ze inspecteren alleen gecertificeerde toestellen. Daar hebben we er nog 3 

van, dus die gaan we nog voorleggen. Het betreft het pontje in de wilgenbosvijver, 2 spiralen 

van archimedes en de klimtoren aan de stuurboordswal (de Duinen) 

De inspectie vond plaats op 12 december, rapport volgt nog. De netten werden afgekeurd: 

reden: niet gecertificeerd. In 2023 zullen ze verwijderd worden, omdat het bestuur die 

verantwoordelijkheid niet wil dragen. 

 

C. Siergrassentuin 
 

De steiger annex chill-bank met bijbehorende vuurplaats begint te rotten, dus werd een 

nieuwe partij hout besteld die nu de rotte delen moeten gaan vervangen. Dit vervangen heeft 

nog al wat voeten in de aarde en is inmiddels voor de helft klaar. Rex meldt, dat het in 2023 

zal gebeuren. 

 

D. de Appelhof 
 

De Patrijspoort-dames, die het Leroy te mannelijk vonden, startten een nieuw project: geen 

Gaudi-trap maar een Gaudi-aardbeienbak. En zo zaten ze maandenlang tegels in stukjes te 

knippen en in mooie vormen op de zelfgemaakte bak te lijmen. 

 



 
 

Appelhof weer bewoond: kabouters met een engeltje wonen nu in de aardbeienbak 

 

 

 



 

 

 

E. Koepeltuin 
 

Er is een klein beetje onderhoud gedaan, maar dat heeft het vernielingsproces niet helemaal bij 

kunnen houden. Er moet hier en daar herstapeld en gemetseld worden, wat niet aantrekkelijk is in je 

eentje. De Zaterdag Vrijwilligers Groep bood hulp aan, maar op de zaterdag supreme schitterde de 

projectdrager door afwezigheid, zodat dat er weer niet van kwam. Laten we het vetgedrukt op de 

actielijst voor 2023 zetten. 

 

F. De Binnenhof 
 

De Binnenhof heeft een whatsapp groep. Deze bestond eind 2022 uit 21 leden 

die in meerdere of mindere mate betrokken of actief zijn in het onderhoud van 

De Binnenhof. 

 

MAART 

In maart werden de plataan, de vlier, de esdoorn, 8 bolacacia's en 10 lindebomen 

geknot. Het afval werd grotendeels door het te hakselen verwerkt in De 

Binnenhof. Met de resterende takken werd het terras aan de waterkant 

opgehoogd en afgegrensd door een met takken gevlochten lage heg. 

Een tiental nog resterende buxusstruiken – die in 2021 onherstelbaar werden 

aangetast door de rups van de buxusmot – werden verwijderd en vervangen door 

stekjes van reeds in De Binnenhof aanwezige planten.  

Het terras aan de waterkant, waarmee de aanleg vorig jaar werd begonnen, werd 

verder opgehoogd en afgegrensd door een met takken gevlochten lage heg. 

De website (www.debinnenhof.site) werd geactualiseerd met tekst en foto's. De 

wie-doet-wat-lijst op de website werd vervangen door een informatieve 

jaarkalender (wat-wanneer-lijst). 

Alle steencirkels rond bomen en kruidentuin, de lindelaan en ook de stenen 

opstapjes en de zitkuil werden met de bosmaaier onkruidvrij gemaakt. Dit 

gebeurde nog een keer in oktober. 

 

APRIL 



In 2022 deden we niet mee aan de jaarlijkse door de gemeente georganiseerde 

'Lentekriebels'. Er was namelijk nauwelijks zwerfvuil en helemaal geen 

berenklauw waargenomen. 

In april werd – evenals vorig jaar – door de gemeente gratis compost 

aangeboden en gebruikt ter ophoging van een enigszins verwaarloosd gebiedje 

tussen de zitkuil, de vlier en de fruit- en groentetuin. Hier komt o.a. ook nog een 

vlinderboom te staan. 

In de zogenaamde bamboebak werd een grote hoeveelheid daar al jaren liggend 

tuinafval van stammetjes, takken en bamboe-stelen opgeruimd. Een deel van het 

stenen pad ernaast werd verwijderd om plaats te maken voor begroeiing, 

volgend jaar. 

Maandelijks wordt van april tot in oktober per toerbeurt het gazon gemaaid. 

 

MEI 

Al in februari had het bestuur besloten dat in alle LeRoy gebieden de bielzen 

zouden worden verwijderd (Dit in verband met een wetswijziging die 

consequenties had voor de aansprakelijkheid van bestuursleden van de 

Stichting). De Binnenhof had aan het bestuur gevraagd om de houten steiger bij 

de vijver te laten staan en de ervoor liggende bielzen te laten verwijderen. Het 

bedrijf dat de werkzaamheden zou verrichten verwijderde echter – als gevolg 

van miscommunisatie met het bestuur – de steiger en liet de bielzen liggen. 

 

JULI 

Op zaterdag 9 juli vond voor het eerst – na de corona-periode – een 'echt' 

bewonersoverleg plaats, niet meer via de whatsapp groep, maar in de Binnenhof 

zelf. Er werden afspraken gemaakt over 

− Verbreden van het grindpad bij de vijver (werd twee weken daarna 

gerealiseerd) 

− Aanvragen van een accu-bosmaaier. (De benzine bosmaaier voldoet niet.) 

− Organiseren van Tuindagen, dat zijn zaterdagen waarop we gezamenlijk 

klussen in De Binnenhof uitvoeren, één keer in de maand en niet iedereen 

hoeft elke keer mee te doen. (De Tuindagen hebben inderdaad plaats 

gevonden in de maanden juli tot en met oktober.) 

− Uitnodigen van buurtbewoners die nog niet meedoen (Is gebeurd via een 

flyer in de brievenbussen). 

− Organiseren van een BBQ (Heeft in september plaats gevonden). 



 

AUGUSTUS 

In augustus werden de bielzen vóór de steiger als nog verwijderd en vervangen 

door betonnen exemplaren. Het 'open gat' naar de vijver (waar vroeger de steiger 

was gelegen) werd afgeschermd door een hekje van gaas met een rood lint, dat 

twee weken later vernield werd door onbekende dader(s). 

 

SEPTEMBER 

In september werd de  begroting van De Binnenhof voor 2023 door het bestuur 

goedgekeurd en werd de aanvraag voor een accu-bosmaaier gehonoreerd.  

De bosmaaier werd in oktober aangeschaft. 

Een eveneens ingediende aanvraag voor een nieuwe steiger werd helaas 

afgewezen. 

 

OKTOBER, NOVEMBER 

In oktober hebben de projectleiders van De Binnenhof met plezier deelgenomen 

aan het eindfeest '50 jaar Lewenborg, 25 jaar De Lewenborger en 50 jaar Le 

Roy' en in november evenzo aan het door de gemeente georganiseerde 

'Vrijwilligersdiner'.  

 

 

 

 



G. de Werf 
 
In 2021 werd het werfgebouw aangepakt door een groep van World Servants. Het kreeg met name 

een nieuw dak. Dit jaar zorgde Arie-Pieter Schep van Overstag drie keer voor een groep vrijwilligers 

die zeker werk verzet hebben, maar het verbouwen leek toch een gebed zonder eind te worden. 

Daarom is besloten er betaalde krachten voor in te schakelen. Uit het extra wijk-budget kregen wij 

ook nog € 3.000,-  voor de verbouw. Twee enthousiaste ZZP-ers zijn aan het werk, voor een 

aanzienlijk deel met hergebruik-materiaal. Het gebouw zal binnenkort klaar zijn voor nieuwe 

initiatieven! 

 
 

H. Nestkasten 
Het was de eerste maanden van het jaar aanpoten om het nestkastenbestand weer aan te vullen en 

schoon aan onze gevederde vriendjes op te leveren, maar het is gelukt, mede dankzij hulp van Patric 

Eindhoven. Tijdens het broedseizoen weerhielden, net als voorgaande jaren, andere bezigheden het 

bijhouden van de broedresultaten 

 

 

 

 

 



I. De Bijenstal “Langszij de Wilgen” 
 

Algemeen 

Het aantal bevolkte bijenkasten liep in de loop van het jaar op. Daarnaast functioneerden er een 

handvol  bijenkorven. Ook dit jaar was de onderlinge afstemming van de imkergroepsleden 

uitstekend en hielp men elkaar waar nodig, rond de kasten en in de tuin. De samenstelling van de 

imkersgroep bleef ongewijzigd: zeven dames en heren.  Onder hen de Stadsimker. Een drietal imkers 

hield zich dit jaar actief bezig met de koninginnenteelt teneinde raskoninginnen te kweken. De 

resultaten waren bevredigend maar bleven wel wat onder de verwachting. In de tuin aan beide 

zijden van het LeRoy-huis werd ook dit jaar het nodige gedaan. Voornemen is om het komend  jaar 

naar nog meer bijenvriendelijke beplanting toe te werken. 

Januari-maart 

De bijen kwamen dit keer niet goed uit de winter. Er was sprake van forse bijensterfte. Meer dan 

60% van volken bleek de winter niet te hebben overleefd. In de loop van het jaar nam het aantal 

volken wel weer toe, maar de aantallen van een jaar eerder werden niet gehaald. 

April-september 

In de zomer werd er op de stal weer een praktijkcursus gegeven, geïnitieerd door de Imkervereniging 

Groningen. Zo’n 10 cursisten legden de cursus met goed gevolg af. 

Een hoogtepunt van dit jaar was Open Dag op de stal in het kader van de Nationale Bijendag. Bijna 

100 buurtbewoners, andere stadjers en zelfs mensen uit Haren en Sappemeer vonden de weg naar 

de bijenstal. Vooral het aantal - soms nog jonge - kinderen dat binnenstapte was opvallend. Er 

vonden allerlei activiteiten plaats. Een uitgebreide beschrijving van deze zeer geslaagde dag viel te 

lezen in wijkkrant De Lewenborger. De reclamecampagne bleek niet voor niets te zijn geweest. 



 

 

Het weer was de bijen dit jaar niet gunstig gezind. Door de vele regen viel de lindedracht letterlijk in 

het water en ook elders was er voor de bijen niet overmatig veel voedsel te vinden. Er was nauwelijks 

voorjaarshoning en ook de zomeropbrengst was bij de meeste bijenvolken teleurstellend laag.  

Oktober – december 

De inwintering van de bijen werd zonder problemen uitgevoerd. Dat gold ook voor de varoamijt-

bestrijding. Tevens werden de tuinen winterklaar gemaakt.  

 

 

 

J. Boomgaard Ra plus eco-kathedraal 
 

Projectdrager stopt om dat hij geen eigen gereedschap krijgt. Hij wordt bedankt voor de 

jarenlange inzet, maar  betreurd wordt, dat het lenen van gereedschap zo’n onoverkomelijke 

hindernis bleek. 

Gelukkig was daar de 2e zaterdag werkgroep bereid om dit gat te vullen. Zijn gingen op een 

aantal zaterdagen flink aan de slag en maakten o.a. het lewenborg fort weer toegankelijk. 

 



 
 

Dat vervolgens gebruikt werd om de bodem van de vijver te voorzien van een dikke laag 

klinkers. 

 

Op de 2e zaterdag in maart was een groep basketballers via NLdoet binnen gekomen en 

gingen aan de slag met het bouwen van een bank om te genieten van het uitzicht over de 

vijver. 

 

 
 



K. Natuurspeelbos Kajuit-Want Noordoost 
 

Dit project ligt stil. 

 

M. Buurtvuur 
 
Het aantal bezoekers van het buurtvuur groeit gestaag. Daarvoor zijn er nieuwe banken bij 

aangeschaft. Op de vuuravond van november kwamen  ruim dertig  bezoekers! De houtvoorraad is 

dankzij de storm van februari voor 2023 veilig gesteld, maar we kijken al weer rijkhalzend uit naar de 

volgende kapronde. De catering op de vuuravonden begint professionele trekjes te vertonen. Brecht 

Kreuger komt trouw per elektrische bakfiets, naast koffie en thee, nu ook vaak met tripot en 

soeppan. De vuurplaats is ook nog een keer gebruikt door een klas van de Vrije School, een daverend 

succes. 

 

 

N. Moestuin Het Want   

Geen wachtlijst, tevreden tuiniers 

O. Moestuin Kraaiennest 
Geen wachtlijst, tevreden tuiniers 

 



P. Smulbos 
 

Maaibrigade van landschapsbeheer groningen heeft de hele fruittuin gezeisd. Fantastische actie. Zij 

deden de aanbeveling om het maaisel niet te laten liggen maar het af te voeren om de grond te 

verschralen waardoor meerdere plantjens een kans krijgen. Daarbij werd een voor ons nieuwe 

techniek geïntroduceerd: stapel veel gras op een zeil en sleep het zo naar de dumpplek.  Niena bleek 

bereid om dit met een klein paardje op te luisteren. 

 

 

 

Q. De Zandbank 
Omdat de verloedering van de Zandbank steeds zorgelijker vormen aannam en het plan was hier het 

eindfeest van 50 jaar Lewenborg te organiseren, werd loonbedrijf Klaas Mulder in de hand genomen. 

Het terrein werd ontdaan van bramen, takken, stammen en puin, geegaliseerd en met gras ingezaaid. 

Het onderhoud en het grasmaaien zal gedaan worden door Robert Drocht. Voor het benodigde 

gereedschap is een zeecontainertje aangeschaft en tussen zijn achtertuin en de Zandbank geplaatst. 

De bedoeling is om een kunstenaar een toegangspoort te laten lassen, om het terrein wat meer 

status en bekendheid te geven. In de toekomst kan er van alles georganiseerd worden. Uit het extra 

wijkbudget hebben we  €2.000,- gekregen. De Zandbank is zo ook bijna klaar voor de festiviteiten ter 

ere van 50 jaar LeRoy-gebied in Lewenborg. 

 

VI. Financiën 

 

De jaarlijkse subsidie aanvraag resulteert tot nu toe in een toekenning van € 22.000 

onafhankelijk van de voorgenomen activiteiten en ingeleverde aanvraag. Wel is dit jaar voor 

het eerste een indexering opgenomen, zodat we vermoedelijk in 2022 2 % verhoging krijgen. 

 



VII. Vooruitblik op 2023 

A. 50 jaar LeRoy-gebied 
Onze deelname aan 50 jaar Lewenborg was niet erg populair: 

➢ De speurtocht ging de mist in, want de deelnemers konden de kaart en de daarop 

uitgestippelde route niet lezen. Dat werden dus rondleidingen. 

➢ Voor het nestkasten project waren 2 aanmeldingen, die niet kwamen 

➢ Voor het vogel luisteren project waren geen aanmeldingen 

Bovendien waren door corona de festiviteiten uitgesmeerd over 2 jaar, waardoor het jubileum een 

beetje verwaterde. 

 

Concentreren dus voor de 50 jaar LeRoy, maar indachtig “de parels voor de lewen” niet alles op 1 dag 

maar een maand lang ieder weekend een activiteit aanbieden met de nodige communicatie er 

omheen. Gekozen is voor de periode 28 mei – 8 juli. Kieken wat ut wordt. 

 

 

B. Gespecificeerd naar persoon en taakgebied: 
 

In eerste instantie het stichtingsbestuur met portefeuille, waarna de projecten en de 

projectdragers genoemd worden. 

 

• Voorzitter: vacature  

• Contacten gemeente 

• Leiden vergaderingen 

• Uitzetten beleid 

• PR 

 

• Secretariaat: Gerrit Vos 

• Notulen en jaarverslag 

• Opslag archief/ toegankelijk maken 

• Correspondentie 

• e-mail website 

• website LR 

• Nieuwsbrief 

• Bomenkap / groenbeheer 

• Bestrijding Berenklauw, Japanse Duizendknoop en indamming Bamboe 

• Facebook pagina 

• instagram 

 

• lid: Wim Velt 

• wijkkrant 

• Nestkasten: schoonmaken en nieuwbouw 

• Natuurwerkplaats / Werf 

• Eco-kathedraal Mast / Koepeltuin 



• buurtvuur: houtvoorraad (2 jaar droogtijd) op peil houden. Elke vuuravond 

brandhout, zitplaatsen en waxinelantaarntjes uit de Werf naar de vuurplaats 

brengen en terug. 
 

• Penningmeester: Henk Zwartenkot 

• financiën: verdeling naar kostenplaatsen en kostensoorten 

• ondersteuning projectdragers 

 

• lid: Sieni Pijper 

• Bijenstal 

• Educatieve activiteiten 

• Agenda LeRoy-huis 

  

• Lid: Arvid van den Bos 

• Bewonerscontacten 

• Pinetum 

• Gestopt per 1 september 

 

 

C. Projecten en Projectdragers 
 

1. Vacature 

a) Appelhof 

 

2. Benno Ticheler en Frans Valster 

a) De Binnenhof 

i. Duinen Stuurboordswal-vijver 

ii. Pad rond de vijver onderhouden 

iii. Planten bestellen en planten 

iv. Onderhoud Binnenhof 

v. Zwaluwentil 

 

3. René van wezel 

a) De tweede zaterdag van de maand de vrijwilligersgroep aansturen 

b) Werkzaamheden organiseren 

 

4. vacature 

a) Boomgaard Want 

i. onderhoud 

 

5. Sieni Pijper 

a) bijenstal:  

i. Publiciteit in Wijkkrant over nieuwe leden Bijenstal 

ii. Voorlichting scholen 

iii. Ontwikkeling les kist 

iv. Coördineren cursussen 

v. Beheer LeRoy-huis 

 

6. Beeldmateriaal Wim Velt: 



a) publicaties in de Wijkkrant 

 

7. de Werf 

a) Nestkasten bouwen (Wim Velt) 

b) Kunstobjecten creëren 

c) Samenwerking met de Swaoistee voor het creëren van natuurbeleving voor 

kleuters 

d) Creëren praathuis  

 

8. Rex Leber /Arvid van den Bos 

a) Pinetum 

b) Stadswegtuin 

 

9. Suzanne Vrienten 

a) Natuurspeelbos Kajuit-Want Noordoost 

 

10. Gerrit Vos 

a) Circuit 

b) Smulbos 

 

11. Grastuin 

a) vacature 

 

D. Budgetten 
 

Uitgangspunt: ook dit jaar zal het budget weer € 22.000 bedragen en ook dit jaar blijven we in 

principe binnen deze begroting. Wel zal de Gemeente Groningen helderheid dienen te 

verschaffen over dit budget, aangezien geconstateerd werd dat de hoogte van het budget 

achteraf aan wijzigingen, zonder mededeling, onderhevig is. Alleen ingrijpende 

werkzaamheden worden ten laste van de lange termijn onderhoudspost gebracht. Het budget 

wordt vastgesteld volgens de project-indeling. Hiertoe worden de projectdragers in oktober 

van het lopende jaar uitgenodigd hun plannen voor het volgende jaar onderbouwd in te dienen 

met bijbehorend kostenplaatje. 

 

 

E.  Jaarplanning 2023: 
 

Dit is een dermate dynamische gebeuren, dat we dit nu op facebook gaan bijhouden.  En kijk 

op de nieuwe website waarop een openbare agenda van het LeRoy-huis wordt bijgehouden. 

  

F. Samenstelling Stichtingsbestuur per 1-1-2023: 
 

vacature         

 

Wim Velt   Mast 9   9733 HE  06-38302995 

 

Vacature 

 



Sieni Pijper   Golfslag 42  9732 MB  06-52075445 

 

Gerrit Vos   Kajuit 71  9733 CD  06-42263495 

 

Vacature 

 

vacature 

 

 
 

 

 

Bijlage I: 

 

In onderstaande tabel zijn de verschillende hoofdboomsoorten aangegeven:  

 

Boomsoort  Aantal  %  

Essen (diverse soorten)  108  14%  

Esdoorn (diverse soorten)  108  14%  

Wilgen (diverse soorten  89  12%  

Berken (diverse soorten)  84  11%  

Populier (diverse soorten)  72  9%  



Linde (diverse soorten)  49  6%  

Els (diverse soorten)  45  6%  

Appel (diverse soorten)  39  5%  

Sorbus (diverse soorten)  33  4%  

Kastanjes  25  3%  

Zomereik  19  3% 

Acacia  18  2% 

Kers (diverse soorten)  13  2%  

Vleugelnoot  12  2%  

Iepen  8  1%  

Beuken (diverse soorten)  8  1%  

Divers (< 5 per soort)  30  4%  

Totaal  760  100%  

 

Tabel 1 Uitkomsten aangetroffen boomsoorten  

 


